
Zápisnica 
zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 28.augusta 2024 

 

 

Miesto zasadnutia: Mestský úrad, Štefánikova trieda 60, Nitra 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Ospravedlnení: 4  

Neospravedlnení: 1 

Prizvaní / hostia: PaedDr. Mária Orságová, Monika Blahová, Jaroslav Stojka 

 

 

Program:  
 

1. Otvorenie  

2. Aktuálne informácie OŠMaŠ, pripravenosť nového školského roka 2024/2025 

3. Návrh požiadaviek OŠMaŠ do rozpočtu Mesta Nitry na rok 2025 

4. Návrh na schválenie finančných prostriedkov z rozpočtu Mesta Nitry na pokračovanie 

    projektu OnStage 

5. Informatívna správa o činnosti a financovaní RCPU od 1.7.2023 do 30.6.2024 

6. Rôzne 

7. Diskusia 

8. Záver 

 

 

Zasadnutie komisie viedla: RNDr. Marta Rácová  – predsedníčka komisie.  

 

  

Priebeh zasadnutia: 

 

 

K bodu 1/ 

Otvorenie 
Predsedníčka komisie RNDr. Marta Rácová otvorila zasadnutie Komisie Mestského 

zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie (ďalej len „komisie“), privítala 

prítomných a oboznámila ich s návrhom programu.  

Nakoľko bola prítomná predkladateľka materiálu k bodu č.4 - Návrh na schválenie 

finančných prostriedkov z rozpočtu Mesta Nitry na pokračovanie projektu OnStage - p. 

Monika Blahová, referentka OŠMaŠ pre prácu s ohrozenými a znevýhodnenými skupinami 

mládeže a realizátor projektu OnStage p. Jaroslav Stojka, pani predsedníčka navrhla presunúť 

bod č.4 za bod č.1. Členovia komisie jednomyseľne súhlasili a nikto nemal námietky. 

 

 

K bodu 4/ 

Návrh na schválenie finančných prostriedkov z rozpočtu Mesta Nitry na pokračovanie 

projektu OnStage   

Predsedníčka komisie RNDr. Rácová vyzvala prítomných na prezentáciu materiálu, resp. 

požiadavky. Zároveň informovala, že boli prizvaní aj riaditelia dvoch základných škôl, kde sa 

realizuje tento projekt, tí sa ospravedlnili. 



p. Blahová – informovala o situácii a nedostatku finančných prostriedkov na pokračovanie 

projektu OnStage - zameraného na zvýšenie záujmu detí z marginalizovanej komunity 

o vzdelávanie, rozvoj osobnosti, talentu a zručnosti a zároveň dosiahnuť zlepšenie školskej 

dochádzky (Príloha č.1). Prezentovala pozitívny vplyv projektu na výsledky a dochádzku 

žiakov v dvoch školách, poukázala na chýbajúce finančné prostriedky na pokračovanie 

projektu a požiadala komisiu o predloženie návrhu mestskému zastupiteľstvu na vyčlenenie 

financií v rozpočte Mesta do konca roka 2024. Požadovaná suma je 5 600 €.  

RNDr. Rácová - podotkla, že ide o veľký finančný obnos a vysoké mzdové ohodnotenie 

vedúceho krúžku, čo vyvoláva v učiteľoch nevôľu v porovnaní s ich prácou, požiadala 

o vysvetlenie použitia týchto finančných prostriedkov. 

p. Blahová – uviedla, že je to suma potrebná na mzdové náklady pre dve osoby a odôvodnila  

požiadavku počtom zrealizovaných hodín, odvádzaním povinných odvodov zo mzdy 

a ďalšími nákladmi. Ide o mzdu na 4 mesiace pre 2 ľudí, pričom každý z nich odpracuje 

mesačne 32 hodín. 

Mgr. Špoták – uviedol, že hrubá hodinová mzda je približne 7,40 eur. 

p. Stojka – vyjadril sa, že nevie o nejakých výhradách k realizácii projektu, nebolo mu nič 

prezentované, naopak, eviduje spokojnosť zo strany detí, ale aj vedenia dotknutých škôl. 

Ing. Hatala – doplnil, že tiež nemá informáciu o nespokojnosti s týmto projektom od 

riaditeľov škôl.  

p. Blahová – opätovne požiadala komisiu o možnosť pokračovania tohto projektu vzhľadom 

na záujem detí, potrebu zabezpečenia starostlivosti o mládež tejto komunity takýmto 

spôsobom a poskytnutie možnosti rozvíjať ich talent a záujmy.  

RNDr. Rácová - informovala sa, ako to bude financované od januára 2025? 

p. Blahová – uviedla, že pre získavanie ďalších financií budú naďalej podávať žiadosti v 

rôznych grantových výzvach a na pokračovanie rozbehnutých aktivít sa zapoja aj do 

národného projektu zameraného na desegregáciu. 

p. Stojka – doplnil, že vďaka tomuto projektu sa zlepšila školská dochádzka žiakov a klesol 

počet neospravedlnených hodín, u žiakov sa formuje záujem o školu a vzdelávanie. 

PaedDr. Orságová - uviedla potrebu prítomnosti pedagogického zamestnanca na týchto 

aktivitách. 

 

Komisia prijala k tomuto bodu uznesenie: 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a   návrh na schválenie finančných prostriedkov z rozpočtu Mesta Nitry na 

pokračovanie projektu OnStage  a uznesením č.19/2024 – KMŠaV o d p o r ú č 

a  Mestskému zastupiteľstvu v Nitre   v y č l e n i ť   finančné prostriedky v rozpočte Mesta 

Nitry na pokračovanie projektu OnStage  vo výške 5 600 €. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 8,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

 

K bodu 2/ 

Aktuálne informácie OŠMaŠ, pripravenosť nového školského roka 2024/2025 

PaedDr. Orságová – informovala o pripravenosti nového školského roka 2024/2025. 

Predložila zoznam vykonaných prác, opráv a rekonštrukcií, ktoré zrealizovali jednotlivé 

základné školy počas letných prázdnin (Príloha č.2). Uviedla, že po rekonštrukcii školskej 

kuchyne v Základnej škole Topoľová sa začne prevádzka a príprava stravy od 3.9.2024, aj 

v Materskej škole Bazovského je tiež všetko v poriadku a pripravené na prevádzku, školy sú 

pripravené na začiatok školského roka po materiálno-technickej stránke. Čo sa týka 

personálneho zabezpečenia – z jednej základnej školy (ZŠ s MŠ Novozámocká) odišlo viac 



učiteľov, ale už je všetko obsadené. Podľa vyjadrenie riaditeľov - najviac chýbajú 

matematikári. Nakoľko prišlo k havarijným situáciám v niektorých školách z dôvodu 

zatopenia priestorov po búrkach, je potrebné dofinancovať ich ešte v tomto kalendárnom roku 

z rozpočtu Mesta – predložila požiadavky dotknutých škôl (Príloha č.3). 

RNDr. Rácová – informovala sa, ako je zabezpečený začiatok školského roka, resp. 

prevádzky elokovaného pracoviska ZŠ s MŠ Na Hôrke v budove bývalého Centra zdravia 

v Párovských Hájoch? 

Mgr. Halajová – uviedla, že bude prevádzka spustená, sú potrebné ešte opravy podlahy, 

pripravený je vonkajší areál, vnútorné priestory, sociálne zariadenia, všetko je konzultované 

s Dr. Gregušovou z RÚVZ so sídlom v Nitre. V kuchyni je všetko nové, aj priestory 

a postieľky na spanie sú pripravené, zrealizovali sa všetky potrebné revízie. 

RNDr. Rácová – zaujímala sa, koľko finančných prostriedkov na personálne zabezpečenie 

a prevádzku ešte budú potrebovať? 

Mgr. Halajová – doplnila, že budú potrebné financie na mzdové náklady pre dvoch 

zamestnancov, ale podrobnejšie sumy ešte vyčísli. 

RNDr. Rácová – vyzdvihla vykonanú prácu pani riaditeľky, spokojnosť obyvateľov mestskej 

časti so zrekonštruovanou budovou, ktorí vítajú začiatok prevádzky. Ďalšie potrebné náklady 

podľa požiadavky pani riaditeľky sa potom pripravia v rozpočtovom opatrení. 

PaedDr. Orságová – doplnila najnovšiu informáciu, že začiatkom týždňa prišlo rozhodnutie 

MŠVVaM SR o zaradení tohto elokovaného pracoviska do siete škôl a školských zariadení so 

začiatkom činnosti od 1.9.2024. 

 

 

Mgr. Halajová sa ospravedlnila zo zasadnutia komisie. 

 

 

K bodu3/ 

Návrh požiadaviek OŠMaŠ do rozpočtu Mesta Nitry na rok 2025 

PaedDr. Orságová – predložila návrh nevyhnutných požiadaviek odboru školstva, mládeže 

a športu do rozpočtu Mesta na rok 2025 (Príloha č.4). Upozornila na skutočnosť, že veľmi 

ťažko sa pripravoval tento návrh, nakoľko od 1.1.2025 bude zmena vo financovaní 

materských škôl – nie z podielových daní obce, ale zo štátneho rozpočtu ako prenesené 

kompetencie. Ministerstvo po zbere dát určí výšku finančných prostriedkov na prevádzku, 

osobné náklady a činnosť materských škôl, určí koeficienty na výpočet nákladov a preto my 

nevieme relevantne zostaviť v tomto období rozpočet na rok 2025. Uviedli sme tam 

požiadavky na základe súčasných údajov z minulého obdobia  a spôsobu financovania, preto 

je toto len návrh, ktorý sa bude meniť. Budeme vedieť viac po 15.novembri, následne 

ministerstvo vydá metodiku na spracovanie údajov. 

RNDr. Rácová – informovala sa na položku v rozpočte – údržba školských budov, 

rekonštrukcie školských budov. 

PaedDr. Orságová – skonštatovala, že sa veľmi veľa urobilo doteraz. Je tam suma 700 tisíc €, 

150 tisíc € na vybavenie zariadení školského stravovania a je vyčlenených 300 tisíc € na 

rekonštrukcie školských budov. 

RNDr. Rácová – navrhla, že nakoľko sa zavádza nová reforma vzdelávania, či by školy 

nemali dostať od Mesta nejakú dotáciu na posilnenie inovácií, dotáciu na zavedenie zmien vo 

vyučovacom procese – predstavuje si to ako vyčlenený balík peňazí určený napríklad na 

podporný tím a na nariadenia ministerstva školstva. Pripomenula, že v minulosti takto Mesto 

pomohlo školám zakúpením interaktívnych tabúľ, keď v roku 2008 nastala zmena školského 

zákona. Mohlo by sa to odvíjať od počtu žiakov a dať na žiaka napríklad 20 € každej škole, aj 



CVČ a ZUŠ. Musíme myslieť aj na dôležitosť škôl a vzdelávania a podporiť ich. Navrhla 

výšku dotácie 200 tis eur. 

Ing. Hatala – doplnil, že súhlasí s návrhom, vhodnejšie by bolo nie na žiaka, ale podľa potrieb 

školy – nerozdeľovať to školám, ale vytvoriť jeden balík a dávať ich podľa potreby potom 

z toho balíka. 

 

Členovia komisie navrhovali rôznu výšku finančnej pomoci školám na zavedenie novej 

reformy, zhodli sa vyčleniť pre potreby škôl finančný balík vo výške 200 tisíc €. 

 

PaedDr. Orságová – podotkla, že v tomto školskom roku máme mimoriadne veľa prvákov – 

okolo 900, čo je o vyše 70 viac ako v minulom školskom roku, ešte sa prihlásia deti 

z Ukrajiny, Regionálny úrad školskej správy v Nitre (ďalej len „RÚŠS“) nás oslovuje 

s prijatím detí so špeciálnymi výchovno-vzdelávacími potrebami - dokonca takéto deti aj 

z Ukrajiny, takže bude to veľmi náročné vyriešiť. 

RNDr. Rácová – skonštatovala, že situácia je veľmi náročná, stále prichádzajú nové deti, do 

toho nová reforma vzdelávania, zmena financovania materských škôl. 

Mgr. Pauličková – doplnila, že ich zriaďovateľom je tiež RÚŠS, rozumie požiadavkám RÚŠS 

umiestniť deti so špeciálnymi výchovno-vzdelávacími potrebami v školách v meste Nitra, 

pretože tieto školy majú častejšie vytvorené podmienky pre vzdelávanie týchto detí,  

a z rovnakého dôvodu rozumie i žiadostiam rodičov o prijatie detí do týchto škôl. Poukázala 

na skúsenosť z minulosti  - v počiatkoch integrácie sa deti so špeciálnymi výchovno-

vzdelávacími potrebami v meste prevažne kumulovali v 2 školách, v ktorých pôsobili školskí 

špeciálni pedagógovia, čo sa  však postupne ukázalo ako neudržateľné. Zároveň uviedla, že 

riešeniu RÚŠS síce rozumie,  avšak nepokladá ho za systémové. V súčasnosti je štandardom 

inklúzia, preto je nevyhnutné vytvárať podmienky na inkluzívne vzdelávanie na všetkých 

školách. 

PaedDr. Orságová – uviedla, že situácia je už neúnosná, lebo všetko chce ísť k nám do škôl 

a už sme niekoľko takýchto detí umiestnili.  

Mgr. Pauličková – podotkla, že aj vzhľadom k redefinícii špeciálnej výchovno-vzdelávacej 

potreby (obsiahnuté širšie spektrum detí a žiakov), ako aj vzhľadom k reálnym potrebám detí 

a žiakov bude takýchto detí pribúdať, takže naozaj je nevyhnutné vytvárať optimálne 

podmienky pre inkluzívne vzdelávanie na všetkých školách. 

PaedDr. Orságová – zdôraznila, že nebudeme mať dostatok asistentov, špeciálnych 

pedagógov, školských psychológov, nebude sa to dať zabezpečiť pre takéto deti. 

Mgr. Pauličková – uviedla, že v súčasnej dobe je už evidentný nedostatok odborných 

zamestnancov a školských špeciálnych pedagógov, takže je vážny problém týchto 

zamestnancov do škôl získať. Podpora školských podporných tímov je jednoznačným 

pozitívom, avšak keď škola dostane finančné prostriedky na prijatie odborného zamestnanca 

alebo školského špeciálneho pedagóga na čiastočný úväzok, je ešte náročnejšie získať 

kvalifikovaného zamestnanca. 

PaedDr. Orságová – požiadala Mgr. Pauličkovú ako riaditeľku Centra poradenstva 

a prevencie v Nitre o spoluprácu, lebo už aj materských školách sa formujú podporné tímy, 

prijímajú sa školskí psychológovia, u ktorých predpokladá potreby podpory a odborného 

vedenia. 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a   materiál Návrh požiadaviek OŠMaŠ do rozpočtu Mesta Nitry na rok 

2025, ale nakoľko v roku 2025 príde k zmene financovania materských škôl a tým chýbajú 

relevantné údaje k zostaveniu rozpočtu Mesta, neprijala k tomuto materiálu uznesenie.  

 



K navrhovanej pomoci základným školám prijala komisia uznesenie: 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

uznesením č.20/2024 – KMŠaV   n a v r h u j e   Mestskému zastupiteľstvu v Nitre              

s c h v á l i ť  dotáciu základným školám vo svojej zriaďovateľskej pôsobnosti vo výške 

200 000 € ako pomoc a podporu na zavádzanie inovácií v súlade s reformou školského 

vzdelávania. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 7,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

Mgr. Špoták – upozornil, že podielové dane mestu klesajú, na budúci rok dostaneme menej aj 

o tieto podielové dane (financovanie materských škôl - pozn.), na kapitálové výdavky bude, 

ale ostatné sa bude musieť škrtnúť. 

Ing. Hatala – podotkol, že potrebujeme školám nejako pomôcť, aby mali to vedomie, že 

máme záujem. 

PaedDr. Orságová – navrhla presunúť v návrhu rozpočtu financie určené na opravy do 

kapitálových výdavkov. 

RNDr. Rácová – zdôraznila, že ak sa nájdu zdroje napríklad na dotácie v kultúre, musíme sa 

snažiť nájsť financie aj na rozvoj škôl, školy musíme podporovať. 

 

 

K bodu 5/ 

Informatívna správa o činnosti a financovaní RCPU od 1.7.2023 do 30.6.2024 

RNDr. Rácová – uviedla informatívnu správu predloženú riaditeľkou RCPU Mgr. Miriamou 

Glovňovou (Príloha č.5). Správa je obšírna, nemá pripomienky, len ju zaujíma, dokedy bude 

projekt trvať. 

Mgr. Špoták – vysvetlil, že 31.8.2025 končí financovanie RCPU z výzvy Plánu obnovy 

a odolnosti, od 1.9.2024 by malo prejsť financovanie z Programu Slovensko. Potom sa bude 

pokračovať v rámci ďalších výziev - zapoja sa do pripravovanej výzvy MŠVVaM SR 

Národný projekt pre Program Slovensko 2021 - 2027 - Podpora regionálnych centier podpory 

učiteľov v prepojení na Plán obnovy a odolnosti SR. Oprávnenými žiadateľmi budú už 

existujúci zriaďovatelia RCPU. 

 

Komisia k uvedenému bodu, resp. materiálu neprijala žiadne uznesenie, predloženú správu 

a informácie vzala na vedomie. 

 

 

K bodu 6/ 

Rôzne 

 

Mgr. Pauličková – poďakovala sa členom komisie za podporu a prítomným poslancom 

mestského zastupiteľstva za schválenie požiadavky na zníženie výšky nájomného za budovu,  

v ktorej sídli Centrum poradenstva a prevencie v Nitre. Jedná sa o budovu vo vlastníctve 

mesta Nitra, v správe Službytu Nitra, s.r.o.. Požiadavka bola schválená na zasadnutí 

mestského zastupiteľstva ešte 30.5.2024, ale prosí o pomoc a podporu – do dnešného dňa 

neprišlo k zmene výšky nájomného. Obdržala návrh dodatku k zmluve, v ktorom sa uvádzal 

termín účinnosti od 1.1.2025. V uznesení mestského  zastupiteľstva nebol uvedený dátum, 

odkedy by malo platiť znížené nájomné podľa žiadosti centra poradenstva a prevencie, resp. 

odkedy by mal byť dodatok účinný. Z pohľadu centra poradenstva a prevencie navrhla termín 

1.9.2024, avšak do súčasnej doby otázka nie je doriešená. Preto prosí prítomných poslancov 

o nápravu a doplnenie už schváleného uznesenia. 



RNDr. Rácová – uviedla, že sa zúčastnila rokovania politického grémia k čerpaniu financií 

v rámci UMR. Podľa materiálov Mesto by malo dostať asi 31 miliónov, ktoré si môže 

rozdeliť a čerpať podľa definovaných opatrení. Všimla si aj opatrenie 5.1.5 - dotácie do 

kultúrneho a prírodného dedičstva, v rámci ktorého sú plánované i budovy mesta a medzi 

nimi aj budova na ulici Jozefa Wuruma, ktorú si prenajíma Centrum poradenstva a prevencie 

v Nitre. Pýtala sa Mgr. Ballaya, aký by bol postup pri zaradení tejto budovy do tohto projektu 

a bolo by vhodné schváliť peniaze najprv na projektovú dokumentáciu, len nevie, v akej 

výške. 

Ing. Hatala – podotkol, že asi 50 tisíc až 100 tisíc €, ale malo by to byť strategické. 

Mgr. Špoták – navrhol, aby sa to najskôr rozhodlo politicky po poslaneckých kluboch 

a potom vyčleniť financie. 

 

Ing. Hatala – informoval, že sa zúčastnil slávnostného otvárania nového pavilónu v Základnej 

škole Tulipánová – poďakoval sa za výbornú prácu a angažovanosť vedúcej odboru školstva, 

mládeže a športu PaedDr. Orságovej, vedúcemu odboru projektového a strategického riadenia 

Mgr. Ballayovi, firme Novosedlík a pani riaditeľke školy PaedDr. Sailerovej. Je to veľmi 

pekné a deti sa tam budú s radosťou učiť. 

 

 

K bodu 7/ 

Diskusia 

 

RNDr. Rácová – vyzvala na potrebu vytvoriť kompletný materiál o financovaní a fungovaní 

materských škôl v budúcom roku, o dopade zmeny na rozpočet Mesta, vytváranie právnych 

subjektov z materských škôl, lebo zlučovanie materských škôl so základnými školami je 

posledná alternatíva podľa MŠVVaM SR. 

Zároveň navrhla aj návštevu zrekonštruovaného Centra zdravia komisiou pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie. 

 

 

K bodu 8/ 

Záver 

RNDr. Rácová  - poďakovala sa prítomným za účasť. 

 

 

 

 

 

 

 

 

........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                     RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 28.8.2024  

 

 

Uznesenie č.19/2024 – KMŠaV 
   

K bodu:4/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a    

návrh na schválenie finančných prostriedkov z rozpočtu Mesta Nitry na pokračovanie 

projektu OnStage   

o d p o r ú č a   

Mestskému zastupiteľstvu v Nitre    

v y č l e n i ť    

finančné prostriedky v rozpočte Mesta Nitry na pokračovanie projektu OnStage  vo 

výške 5 600 €. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                      RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 28.8.2024  

 

 

Uznesenie č.20/2024 – KMŠaV 
   

K bodu:3/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                          

n a v r h u j e    

Mestskému zastupiteľstvu v Nitre               

s c h v á l i ť   

dotáciu základným školám vo svojej zriaďovateľskej pôsobnosti vo výške 200 000 € 

ako pomoc a podporu na zavádzanie inovácií v súlade s reformou školského 

vzdelávania. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                     RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 


